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EUROSKILLS – JAK SI VEDL NÁŠ OBOR
Na konci září proběhla v rakouském Grazu soutěž řemeslných a od-
borných dovedností EuroSkills pro mladé soutěžící. ČR se zapojila 
po 12 letech za finanční a organizační pomoci HK ČR, CMLT ČR, 
společností Ciret s.r.o. a Caparol. ČR reprezentovali a s evropskými 
konkurenty se utkali zástupci těchto oborů: malířské řemeslo, obkla-
dačské práce, údržba nákladních vozů a montáž chladicích zařízení. 
Do letošního poměřování sil se zapojilo přes 400 mladých řemeslníků 
z 25 zemí. Náš zástupce Junior člen David Ryšavý bojoval statečně 
a skončil na 11. místě.

POMOC ZASAŽENÝM TORNÁDEM
Cechovní skupina Jih nezištně pomohla 
v oblasti postižené tornádem. Děkujeme 
jí i výrobci materiálů, který dodal materiál 
také zdarma. Dále děkujeme dalším členům 
cechu, kteří tam stále pomáhají a pracují 
zdarma, aniž by to sekretariát cechu orga-
nizoval. Stále je tam množství práce, tak 
kdo má zájem pomoci, piště na sekretariát.

GLOSA ÚČASTNÍKA DAVIDA RYŠAVÉHO –
JAK HODNOTÍ SOUTĚŽ EUROSKILLS
Jak jsem soutěžil na EuroSkills v Grazu? Ve 
dnech 22.–26. 9. proběhla soutěž, které jsem 
se díky podpoře Hospodářské komory, spo-
lečností CIRET s.r.o. a Caparol a CMLT ČR 
mohl zúčastnit. 
22. 9. Středa. Proběhl zahajovací ceremoniál, 
kde jsme nastupovali před stovkami lidí, byla 
to nepopsatelná atmosféra.
23. 9. Čtvrtek. První den soutěže, 18 hodin do konce. První den 
soutěže byl ze všech nejnáročnější, nevěděl jsem, co mám čekat 
a na co se mám připravit vzhledem k tomu, že to pro nás byla na 
EuroSkills premiéra. Tento den se hodnotilo vytapetování. Bohužel jsem 
zazmatkoval, udělal pár zbytečných chyb, které mě stály čas, který 
zde byl velmi cenný, a musel jsem ho ve zbylých dvou dnech dohnat.
24. 9. Pátek. Druhý den soutěže, 11 hodin do konce. Druhý den jsem 
byl klidnější, ale neztrácel jsem čas, protože jsem musel dohnat 
ztrátu z prvního dne, ale bohužel předešlá chyba, která mě dosud 
mrzí, se už nedala nijak zvrátit. Tento den bylo také součástí soutěže 
míchání a přiblížení se co nejvíce zadaným odstínům, které, myslím, 
se mi povedlo. 
25. 9. Sobota. Třetí a poslední den soutěže, 4 hodiny do konce. Tento 
den byla očekávána nejvyšší návštěvnost, něco mezi 10–15 tisíci lid-
mi. Byl to neskutečný stres až do samého konce, kdy se mi podařilo 
dokončit všechny zadané úlohy díky jazykům a praxi, která je zde 
velmi potřeba, a tím splnit svůj cíl. Ovace a atmosféra po odzvonění 
konce byla naprosto nepopsatelná a dojemná. 
26. 9. Neděle. Závěrečný ceremoniál, kde se vyhlašovaly výsledky 
všech kategorií, kterých bylo okolo 50. Atmosféra, moderátoři i před-
stavení, která byla mezi vyhlašováním, byly naprosto neuvěřitelné. Já 
jsem se ve své kategorii „Painting and Decorating“ umístil 11. s 647 
body. Při první účasti se soutěžící horko těžko dostávají přes hranici 
550 bodů, takže za mě velká spokojenost. 
Soutěž mi dala možnost nasbírat hromadu zkušeností, prověřit psy-
chickou odolnost, schopnost komunikace v anglickém jazyce a poznat 
hromadu skvělých lidí. Bohužel jsem se na EuroSkills podíval jako 
soutěžící naposled, protože se jeden člověk může zúčastnit jen jednou, 
ale doufám, že své zkušenosti budu moct předat dál a pomoci příští 
generaci soutěžících v dosažení předních příček.
Chtěl bych ještě jednou poděkovat Hospodářské komoře, společ-
nostem CIRET s.r.o. a Caparol a CMLT ČR za neskutečný týden, na 
který do konce života nezapomenu. Díky.

FOR ARCH
I letošního ročníku For Archu se zúčastnili zástupci cechu. Součástí 
veletrhu byla přednáška o výrobě barev, rozlišení, kterou měl na sta-
rosti Karel Lupinski z PPG/Primalex. 
Miroslav Koubek z BaL Hostivař ho-
vořil o problémech s plísněmi, a jak 
je likvidovat. Byly zodpovězeny četné 
dotazy návštěvníků. Přednáška zaujala 
natolik, že byla v závěru dvakrát tak 
delší a trvala téměř dvě hodiny. 

Václav Pospíšil – 1969, Zlín (radní)
Jsem vyučen jako malíř-natěrač a v daném oboru 
pracuji s rozsáhlým profesním vývojem celou svou 
kariéru až dodnes, kdy se mimo jiné věnuji pora-
denství a zaškolování řemeslníků v oboru. V cechu 
jsem od jeho novodobého počátku. Do Rady cechu 
mě navrhla cechovní skupina v čele s bývalým 
cechmistrem Radomilem Konečným. Cechu bych 
chtěl navrátit profesionalitu jeho řemeslníků, která 
se bohužel začíná s přijímáním nových členů po-
malu a nenápadně vytrácet. Taktéž mě hodně trápí 
(ne)komunikace mezi členy a znevažování práce 

bývalé Rady cechu, kterou bych chtěl ve zvoleném období napravit tak, aby 
se nadcházející nově zvolená Rada mohla věnovat smysluplné práci vedoucí 
k jedné z dřívějších myšlenek cechu – a to k profesionálnímu růstu a výchově 
nových kvalitních malířů.

Udělení titulu Čestného cechmistra
Valná hromada schválila udělení titulu Čestného 
cechmistra. Ten náleží Radomilu Konečnému, který 
pět volebních období (15 let) cech jako cechmistr 
vedl. Tímto mu je vyjádřen vděk za dosavadní 
práci pro cech a samotné řemeslo. Dostal diplom 
na ručním papíře a byl mu věnován speciálně 

dělaný zlatý odznak. K tomuto titulu se neváží 
žádné povinnosti. Je to prestižní titul 

udělený za přínos cechu, řemeslu a za 
reprezentaci v Čechách i v zahraničí. 

Může se tedy účastnit za cech i mezi-
národních setkání, kde má zavedené 
jméno a řemeslnou úctu.
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